
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 31. august 2022 stillet følgende spørgsmål 1027 

(alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares. Spørgsmålet er stillet af  

ikkemedlem af udvalget (MFU) Torsten Gejl (ALT). 

 

Spørgsmål 1027:  

”Den tyske regering forventer et skatteprovenu på 35 mia. kr. årligt ved at gennem-

føre en legalisering af cannabis. Hvad forventer ministeren, at provenuet vil være ved 

en tilsvarende legalisering i Danmark?” 

 

Svar: 

Allerede fordi det er uafklaret, hvordan den tyske ordning med kontrolleret salg fra 

licenshavende forretninger til voksne af cannabis til nydelsesmæssige formål kan gen-

nemføres, jf. den samtidige besvarelse af SUU alm. del – spørgsmål 1025, er der ikke 

grundlag for at foretage en vurdering af størrelsen af et eventuelt skatteprovenu ved 

gennemførelse af en tilsvarende ordning i Danmark. 
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